
 

 

Re; ASPED Council statement on children of Palestine 

As the ASPED Council, we are deeply concerned about the war in Gaza - Palestine, 
which have garnered global attention. We share your profound worry for our fellow 
colleagues and the innocent civilians who are enduring the devastating 
consequences of this tragic event. 

Our primary concern lies with the safety and well-being of children and adolescents 
with endocrine conditions, such as diabetes and adrenal insufficiency, who face 
life-threatening complications due to the ongoing siege in Gaza, characterized by 
power and water shortages, in addition to the persistent bombings and targeting 
the healthcare facilities including the children’s hospital. It is imperative that these 
vulnerable individuals receive the necessary treatments without interruption. 
We earnestly hope that the affected children and adolescents receive the care and 
support they urgently require. Our thoughts are with our colleagues, their families, 
and their patients who are navigating through these extraordinarily challenging 
times. We hold a sincere aspiration that peaceful negotiations will bring an end to 
this war and the unnecessary suffering it has caused. 

 ᣐ ᣾ᤵفلسط ᤆ
ᣐ᥃ ة لأمراض الغدد الصماء والسكري للأطفال حول الأطفالᚖᘿᗪة العᚖان مجلس الجمعᚖب  

ᚤ ᤆستهدف عميق إزاء الحرب ال هقلقللجمعᚖة العᚖᘿᗪة للغدد الصماء والسكري عن التنفᚖذي  مجلسᙵعرب ال ᣑᤷال
 ᤆ
ᣐ᥃ ᣐ ᣾ᤵغزة قطاع  المدنيᙠ . ᤆ᥎اهتمام عالᙠ تᚖحظ ᤆ ᣑᤷوال ، ᣐ ᣾ᤵشو فلسطᚸ م᠄ننا᝼ᝨه  قلقال ارᙠ مرᙵ والألم حول ما

 .الخط᣾ᤫ  الحدث المأساوي تᚁعات هذا اء الذين ᙵعانون من ن الأبᙔᗪو المدنينا و ؤ زملا 

ᤆ᤻ هذا و  ᣐ الذين ᙵعانون من أمراض الغدد الصماء، مثل سلامة  حول᝼ᙔمن اهتمامنا الأسا ᣾ᤵالأطفال والمراهق
تهدد حᚖاتهم ᜦسᝇب الحصار حقᚖقᚖة مرض السكري وقصور الغدة الឤظᙔᗪة، والذين يواجهون مضاعفات 

ناه᝼ᚖم عن ، فة القطاععن ᝨا والمᚖاه الឤهᘿᗪائᚖة الطاقة قطع امداداتᙠ ثّلتمغزة، والذي يقطاع  ع᥋المستمر 
الصحᚖة ᙠما فيها  ᙠالإضافة إ᥉ القصف المستمر واستهداف المرافق ،دادات الصحᚖة والدوائᚖة والغذائᚖةالام 

وري أن يتل᥄ᣑ حᚖث أنه  . مسᛕش᥄ᣐ الأطفال ᣐ᤯انقطاع العلاجات اللازمة دونأصحاب الأمراض المزمنة من ال. 

  . وفوري ᚖه ᜦش᝼ل عاجلع᥋ الرعاᙵة والدعم الذي ᙵحتاجون إل مرᣐ᤽ ونأمل ᜦشدة أن ᙵحصل الهذا 

ᣐ  ا ءنزملا ل ندعو و  ᣾ᤵالعامل ᤆ᤺ ᤆ القطاع الص
ᣐ᥃ ل و وعائلاتهم ومرضاهمᝨ ᤆ

ᣐ᥃ الذين  أهلنا ᣐ ᣾ᤵفلسطᙠ مرّونᙵ أوقات
 . معاناةالالحرب و بتعجᚖل الفᗪج و᠄نهاء ، صعᚁة


